
PROTOKOŁ Nr 26/2012
z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy

z dnia 18 stycznia 2012 r. 

W     posiedzeniu     udział     wzięli:  

1) pięciu członków Komisji Kultury i Oświaty – wszyscy obecni
2) pięciu członków Komisji Infrastruktury i Budżetu – wszyscy obecni
3)  trzech członków Komisji Rewizyjnej – nieobecny Krzysztof  Badowski
4) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Rady Gminy
5) Eugeniusz Dańczak – Wójt Gminy
6) Marek Malinowski – Skarbnik Gminy  

Temat     posiedzenia:  

1. Opiniowanie materiałów na sesję Rady Gminy,
2. Sprawy bieżące.

Posiedzenie otworzyła i mu przewodniczyła Agnieszka Łomża – Zastępca 
Przewodniczącej Rady Gminy.

Ad 1 
a)

Projekt uchwały  w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli i niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych 
przedstawił M. Malinowski – Skarbnik Gminy. Na wstępie zapoznał Radnych z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku na powyższy temat.
Ponadto Skarbnik poinformował, że koszt utrzymania dziecka w Przedszkolu 
Publicznym w Dębnicy Kaszubskiej wynosi 6.581 zł. Dotację w takiej wysokości 
przekazujemy na 1 dziecko do Niepublicznego  Przedszkola w Niepoględziu. Przy 
przyjęciu dotacji na poziomie 75% ta dotacja wynosiła by 4.936 zł. na 1 dziecko. 
Jednocześnie poinformował, że gminy ościenne, z których dzieci uczęszczają do 
tego przedszkola zwracają nam 75% ponoszonych przez nas kosztów, gdyż nie mają 
podjętych stosownych uchwał, a ustawa mówi o 75% całkowitego zwrotu 
ponoszonych wydatków. Przy obecnych kosztach dokładamy z budżetu gminy 1.644 
zł do każdego dziecka spoza gminy.  
Radni podczas dyskusji nad projektem uchwały zwracali uwagę na fakt, że nie należy 
różnicować dzieci. Wszędzie powinny być te same kwoty dofinansowania. 
Jednocześnie Radni proszą, by wystąpić do Gmin ościennych o zwrot 100% 
ponoszonych kosztów utrzymania dziecka w przedszkolu. Uważają także, że skoro 
już jest podjęta uchwała o przyznawaniu 100% dotacji, to należy to utrzymać. 
Radna E. Fryckowska poinformowała Radnych, że uczestniczyła w forum 
samorządowym, na którym poruszano tematy związane z finansowaniem placówek 
oświatowych niepublicznych. Poinformowano nas, że w związku ze zmianą ustawy 
o systemie oświaty dopuszcza się funkcję kontrolną Gminy nawet w zakresie kontroli 
zatrudnienia, prowadzenia dzienników. Zwraca się z pytaniem, czy w związku z taką 
interpretacją nie należy w naszej uchwale dokonać stosownych zapisów?
Radczyni Prawna po sprawdzeniu przepisów poinformowała, że zgodnie 
z przepisami Gmina jest organem ewidencyjnym niepublicznych placówek 
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oświatowych –  prowadzi ich ewidencję i udziela dotacji. Nie ma mocy kontrolnej w 
stosunku do tych placówek. Organ rejestrujący i udzielający może jedynie 
kontrolować przeznaczenie wykorzystania przyznanej dotacji, w tym także dzienniki. 
Rada Gminy nie ma żadnych uprawnień kontrolnych w tym zakresie.
Zastępca Przewodniczącej A. Łomża zarządziła głosowanie nad wnioskiem „kto jest 
za zmianą uchwały w sprawie trybu udzielania dotacji dla niepublicznych placówek 
oświatowych tj. zmniejszeniem dotacji z 100% do 75%”.

a) Komisja Kultury i Oświaty – 4 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący,
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 0 za, 4 przeciw, 1 wstrzymujący,
c) Komisja Rewizyjna – 0 za, 3 przeciw, 0 wstrzymujących.

Zastępca Przewodniczącej A. Łomża poinformowała, że w związku z takim wynikiem 
głosowania uchwała zostanie zdjęta z porządku obrad.
Skarbnik poinformował, że nie chce jej zdejmować, gdyż chce unormować procedury 
związane z przyznaniem i rozliczaniem dotacji. Zwrócił się z zapytaniem, czy 
jednostka  uprawniona do otrzymania dotacji ma podawać stan uczniów na 30.09 czy 
ilość rzeczywistą w danym miesiącu?
Radny P. Pałubicki także uważa, że nie należy tej uchwały zdejmować z porządku 
obrad Rady. Należy doprecyzować zawarte w niej zapisy oraz uzupełnić o wzory 
wymaganych dokumentów do wniosku na dotacje.
Radni uznali, że dotacja na rok przyszły ma być ustalana na podstawie liczby dzieci 
wg stanu na dzień 30.09. każdego roku.
      
b)

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest 
ta sama nieruchomość wraz z uzasadnieniem przedstawił Wójt Gminy.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały
Zastępca Przewodniczącej A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

a) Komisja Kultury i Oświaty – 4 za, 1 wstrzymujący, 0 przeciw
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 3 za, 2 wstrzymujące, 0 przeciw
c) Komisja Rewizyjna – 3 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw

c)
Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska 

przedstawił Wójt Gminy.
Radny P. Pałubicki uważa, że działkę nr 415 w obrębie ewidencyjnym Gogolewo 
należy podzielić na mniejsze działki. Uważa, że przy takiej sprzedaży można uzyskać 
lepszą cenę.
Innych uwag Radni nie wnieśli.
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem 
Planu.

a) Komisja Kultury i Oświaty – 5 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw,
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 5 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw
c) Komisja Rewizyjna – 3 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw.   

d) 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad, na jakich sołtysom będzie 

przysługiwała dieta wraz z uzasadnieniem przedstawił Wójt Gminy.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
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Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały.

a) Komisja Kultury i Oświaty – 5 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 5 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw,
c) Komisja Rewizyjna 3 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw.

e)
Projekt uchwały w sprawie  wyznaczenia Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Dębnicy Kaszubskiej do organizacji pracy z rodziną wraz z uzasadnieniem 
przedstawiła Krystyna Szustak – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej.
Poinformowała, że w  I półroczu tego roku nie będzie zadań do realizacji. Zapoznała 
radnych z warunkami, jakie musi spełniać kandydat na asystenta rodziny.
Radny P. Pałubicki poinformował, że nie zgadza się z tym projektem. Uzasadnienie 
go nie przekonuje. Zwraca się z zapytaniem, co się stanie jeżeli Radni nie podejmą 
tej uchwały?
Kierownik OSP poinformowała, że projekt uchwały wynika z ustawy o wspieraniu 
rodziny i pieczy zastępczej i jeżeli Wójt nie wyznaczy OPS do organizacji tej pracy, to 
będzie musiał w inny sposób realizować ustawę.
Innych uwag nie wniesiono
Zastępca Przewodniczącej A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

a) Komisja Kultury i Oświaty – 4 za, 1 wstrzymujący, 0 przeciw,
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 5 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw,
c) Komisja Rewizyjna – 2 za, 0 wstrzymujących, 1 przeciw.

f) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na 

rok 2012 przedstawił Skarbnik Gminy.
Poinformował, że w tej wersji ujęto wszystkie uwagi wniesione  przez Radnych na 
wspólnych posiedzeniach komisji.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy w związku z tak wysokim kosztem 
realizacji III etapu budowy kanalizacji na terenie naszej gminy rozważano możliwość 
budowy na tych obszarach oczyszczalni przydomowych?
Wójt poinformował, że przystępując do Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków 
przyjęto takie rozwiązania. Otrzymaliśmy na realizację tego programu środki i nie 
możemy się na tym etapie wycofać i zmieniać koncepcji. Do końca 2015 roku 
musimy osiągnąć wskaźnik 80% przyłączenia gospodarstw domowych do kanalizacji. 
Po uzyskaniu tego wskaźnika nasza oczyszczalnia będzie na dobę przyjmować ok. 
2000 m3 nieczystości, co i tak nie będzie stanowiło 100% mocy przerobowej.
Skarbnik Gminy poinformował, że po przyjęciu uchwały budżetowej będzie prowadził 
rozmowy z bankami w sprawie przesunięcia terminów płatności od 2015 w górę.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy istnieje możliwość 
dofinansowania Towarzystwa Opieki nad zwierzętami w Słupsku w kwocie 2 tys. z 
przeznaczeniem na sterylizację kotów u mieszkańców naszej gminy? Z taką prośbą 
zwróciła się do niej osobiście przedstawicielka tego Towarzystwa.
Skarbnik poinformował, że nie ma takiej możliwości. Nie jest to zadanie własne 
Gminy.
Wójt uważa, że tematem można zainteresować szkoły, może w ramach wolontariatu 
temat zostanie rozwiązany.
Skarbnik zauważył, że budżet na 2012 rok jest bardzo napięty ale realny do 
wykonania.
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Zastępca Przewodniczącej A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
a) Komisja Kultury i Oświaty – 4 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący,
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 4 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący
c) Komisja Rewizyjna – 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

Skarbnik poinformował, że uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2012 –  2022 będzie odzwierciedleniem zadań przyjętych do 
realizacji w budżecie.      

g)
Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XIII/93/2011 Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska z dnia 30.12.2011 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu 
współpracy Gminy Dębnica Kaszubska z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na lata 2012 – 2014 wraz z 
uzasadnieniem przedstawił K. Czapiewski – pracownik Urzędu Gminy.
Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego projektu uchwały.
Zastępca Przewodniczącej A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

a) Komisja Kultury i Oświaty – 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu – 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących
c) Komisja Rewizyjna – 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Protokołowała:
Teresa Kozdroń-Kołacka

      Przewodnicząca                                          Przewodniczący                                            Przewodniczący
Komisji Kultury i Oświaty                       Komisji Infrastruktury i Budżetu                         Komisji Rewizyjnej

 /-/Elżbieta Fryckowska                                     /-/ Karol Żukowski                                      /-/ Paweł Pałubicki
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